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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

Protokół nr XV/2019 

XV Sesja Rady Gminy w dniu 2 grudnia 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 2 grudnia 2019 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:29                          

tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Bartłomiej Mieloch 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska otworzyła obrady XV sesji Rady Gminy 

Zaniemyśl oraz powitała przybyłych na sesję, przedstawiła porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 
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5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Zaniemyśl na rok 2020; 

2) w sprawie uchwalenia ˝Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych ZGK w Zaniemyślu sp. z o.o; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy 

Zaniemyśl kolejnej umowy najmu nieruchomości; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy 

Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

5) w sprawie trybu udzielania, rozliczania, przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobierania, wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia dotacji dla publicznych        

i niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół, w tym 

szkół podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny, prowadzonych 

na terenie gminy Zaniemyśl; 

6) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Brzostek na lata 2019-2026; 

7) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeziory Małe na lata 2019-

2026; 

8) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeziory Wielkie na lata 

2019-2026; 

9) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Luboniec na lata 2019-2026; 

10) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Polwica-Huby na lata 

2019-2026; 

11) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Winna na lata 2019-2026; 

12) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego; 

13) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na 

obszarze gminy Zaniemyśl na 2020 rok; 

14) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2019; 

15) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

Nie wniesiono zmian do zaproponowanego porządku obrad. 
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2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska na podstawie listy obecności oraz 

Radnych obecnych na dzisiejszej sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział 14 Radnych, 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności 

Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Radna Kamila Kołacka przybyła na sesję o godzinie 16:15, Radny Paweł Kurpik przybył                      

o godzinie 16:20 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak 

 

4. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz  

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 
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Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak 

 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo 

 

W okresie między sesjami wydałem trzy zarządzenia zmieniające budżet Gminy na 2019 

rok: 

 

z dnia 12.11.2019 r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami i paragrafami: 

• na szkolenia pracowników Centrum Usług Wspólnych oraz na spłatę zobowiązań 

tytułem zakupu na raty telefonu komórkowego; 

• na wypłatę ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniu pożarniczym – 3.000,00 zł;.  

• zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono między paragrafami ogólną kwotę 4.000,00 

zł; 

• na zakup nagród na imprezy sportowe – 1.800,00 zł. 

 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono zmiany w dotacjach celowych, o 

których poinformował Wojewoda Wielkopolski: 

• na zwiększenie planu dotacji celowej ogółem o kwotę 2.973,00 zł na zadania  dotyczące 

spraw obywatelskich i ewidencji ludności, na pozostałe zadania z zakresu administracji 

rządowej; 

• na zwiększenie planu dotacji o kwotę 610.000,00 zł, pomoc państwa w wychowywaniu 

dzieci – 500+; 

 

z dnia 18.11.2019r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami i paragrafami: 

• na wydatki związane z wydaniem świadectwa pomiarowego dla promu przez Urząd 

Żeglugi Śródlądowej w Bydgoszczy – 150,00 zł. 

 

z dnia 21.11.2019r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami i paragrafami: 

• zgodnie z potrzebami Przedszkola Samorządowego w Zaniemyślu -  2.000,00 zł. 

 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono zmiany w dotacjach celowych, o 

których poinformował Wojewoda Wielkopolski: 
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• zwiększenie planu dotacji celowej ogółem o kwotę 374,06 zł na zwrot części podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. 

 

informacje z zakresu Ośrodka Pomocy Społecznej  

 

poza systematyczną realizacją zadań określonych ustawą o pomocy społecznej ośrodek od                      

1 lipca rozpoczął przyjmowanie wniosków o różnego rodzaju świadczenia i tak 30 listopada 

Ośrodek zakończył przyjmowanie wniosków o wypłatę świadczenia na „ Dobry Start” tzw. 

300+, ogółem w okresie od lipca do 30 listopada Ośrodek przyjął 670 wniosków o wypłatę 

świadczeń dla 959 dzieci, wszystkie wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie, a świadczenia 

wypłacone w  łącznej kwocie 287.700,00 zł., również od 1 lipca ośrodek przyjmował wnioski 

o wypłatę świadczeń wychowawczych  tzw. 500+ na nowy wydłużony okres zasiłkowy 

2019/2021, do maja włącznie i do 30 listopada przyjął takich wniosków 917 z tego 911 

zostały już rozpatrzone i w oparciu o nie przyznano świadczenie wychowawcze dla 1425 

dzieci, średnio miesięcznie Ośrodek wypłaca to świadczenie kwotę 700.000,00 zł., w 

październiku rozpoczął się nowy okres zasiłkowy o świadczenia z Funduszu alimentacyjnego, 

od  listopada na świadczenia rodzinne, tutaj także już od lipca Ośrodek przyjmuje wnioski, do 

końca listopada o zasiłki rodzinne wraz z dodatkami zawnioskowały 163 rodziny z czego 

rozpatrzono 160 wniosków i wypłacono zasiłki rodzinne wraz z dodatkami na kwotę                     

57.077,56 zł., natomiast o wszystkie rodzaje świadczeń rodzinnych np.: tzw. becikowe, 

rodzicielskie, opiekuńcze itd. zawnioskowały 262 rodziny, niestety osoby, które nie złożyły 

wniosków w wymaganym ustawowo terminie straciły już możliwość ubiegania się o to 

świadczenie, a o  pozostałe świadczenia mają nadal możliwość ich otrzymania ale już tylko 

od daty złożenia wniosku, w tym roku z uwagi na wprowadzoną ulgę  tzw. śmieciową dla 

rodzin posiadających Kartę Dużej Rodziny było bardzo duże zainteresowania jej uzyskaniem               

i od początku roku do końca listopada Ośrodek wydał 656 Kart Dużej Rodziny tzw. 

tradycyjnych i 114  elektronicznych  

 

informacje z zakresu oświaty 

 

Ważniejsze wydarzenia w placówkach oświatowych: 

 

Przedszkole Samorządowe „Kolorowy Świat” w Zaniemyślu 

• 21 listopada odbyło się uroczyste „Pasowanie na Przedszkolaka”, w obecności 

zaproszonych gości, dzieci przedstawiły krótki program artystyczny i złożyły uroczystą 

przysięgę; 
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• 27 listopada odbyły się warsztaty pszczelarskie pt. „Miód słodki, pyszny i zdrowy”                 

w ramach realizowanego projektu grantowego finansowanego przez Fundację Orlen 

„Dar Serca”; 

• 29 listopada odbyło się spotkanie z Komendantem Policji w Środzie Wlkp., którego 

celem było omówienie zasad zachowania bezpiecznego poruszania się w ruchu 

ulicznym, właściwego zachowania w kontakcie ze zwierzętami i osobami 

nieznajomymi.      

     

Szkoła Podstawowa w Śnieciskach 

• uczniowie realizowali projekt edukacyjny „Szkoła pamięta”, w związku z którym 

odbyły się spotkania, porządkowanie grobów powstańców i byłych nauczycieli szkoły, a 

na koniec uroczysta akademia podsumowująca projekt; 

• w dniach od 4 do 18 listopada w szkole przeprowadzana była ewaluacja zewnętrzna 

prowadzona przez Kuratorium Oświaty w Poznaniu; 

• 28 listopada uczniowie klasy IV uczestniczyli w warsztatach logicznego myślenia                   

w Poznaniu; 

• 29 listopada odbyło się uroczyste pasowanie na uczniów szkoły. 

                

Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu 

• uczniowie wraz z nauczycielem wychowania fizycznego uczestniczą w kampanii 

„Dzieciaki do rakiet” promujący zdrowy tryb życia i przedstawiający naszą gminę jako 

wspierającą aktywność sportową dzieci; 

• uczniowie klas VII i VIII biorą udział w ogólnopolskim programie profilaktyki 

czerniaka organizowanym przez Studenckie Koło Naukowe Onkoma przy Klinice 

Gastroenterologii Onkologicznej w Centrum Onkologii przy Instytucie im. Marii 

Skłodowskiej-Curie w Warszawie; 

• 6 listopada uczniowie klas VIII wzięli udział w „Wieczorze zawodowców” 

organizowanym przez Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Środzie 

Wlkp.; 

• 20 listopada 2 uczennice klasy VIII wzięły udział w szkoleniu organizowanym przez 

Sanepid Środzie Wlkp. dotyczącym projektu „Młodzieżowi Liderzy Zdrowia – kontra 

tytoń”; 

• 30 listopada odbyła się zabawa andrzejkowa organizowana przez Radę Rodziców przy 

Szkole Podstawowej w Zaniemyślu. 
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Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Pigłowicach 

w okresie międzysesyjnym uczniowie klas I – III wzięli udział w warsztatach stolarskich, 

kulinarnych i ceramicznych w Dymaczewie Starym, a uczniowie klas III – V wyjechali do 

Poznania na mecz piłkarski Lech Poznań – Korona Kielce. 

 

informacje z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

• z początkiem listopada staż w ramach programu Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego „Pracuj w kulturze” rozpoczęła Pani Aleksandra Kruk studentka 

Politechniki Poznańskiej na kierunku zarządzanie; 

• 8 oraz 28 listopada w sali Gminnego Ośrodka Kultury wystawione zostało widowisko 

koncertowe – Fantazja polska, czyli Paderewski all inclusive (czyt. ol inklusif), ideą 

programu było przedstawienie najważniejszych, z punktu widzenia odzyskania przez 

Polskę niepodległości momentów z życia wybitnego męża stanu i artysty Ignacego Jana 

Paderewskiego, pierwsza odsłona widowiska była otwarta dla publiczności, 

obowiązywały darmowe wejściówki, na drugi z pokazów, dzięki dofinansowaniu  

Fundacji Zakłady Kórnickie, pozyskanemu przez Fundację Fabryka Sztuki, 

zaprosiliśmy uczniów 6, 7 oraz 8 klas szkół podstawowych w Zaniemyślu, Śnieciskach 

oraz Pigłowicach; 

• 11 listopada w tej sali odbyła się Akademia z okazji Narodowego Święta 

Niepodległości przygotowana przez uczniów ze Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Pigłowicach; 

• 21 listopada odbyła się prelekcja dla seniorów dotycząca bezpieczeństwa. 

informacje z Biblioteki Publicznej 

• 25 października podsumowano wyniki głosowania czytelników Biblioteki w III edycji 

Bibliotecznej Róży Czytelników na najlepszą książkę za 2019 r., w plebiscycie wzięło 

udział 13 osób, najwięcej głosów zdobył cykl książek Ałbeny Grabowskiej pt. „Stulecie 

Winnych”, wśród osób, które wzięły udział w tym głosowaniu Biblioteka wylosowała 

trzy osoby, które otrzymały nagrody za udział w powyższym głosowaniu; 

• 29 października gościliśmy w bibliotece pisarkę Agnieszkę Lingas - Łoniewską, 

spotkanie było finansowane ze środków Instytutu Książki; 

• w ramach akcji „Przerwa na wspólne czytanie”, organizowanego przez Firmę Kinder 

Biblioteka znalazła się wśród 300 zwycięskich bibliotek, przeznaczonych do nagród, 
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zdobyliśmy 266 miejsce i 1031 głosów, w nagrodę Biblioteka zaniemyska otrzyma 

książki o wartości 300 zł. oraz dwie pufy dla czytelników; 

• przeprowadzono dwa zajęcia biblioteczne dla dzieci z Przedszkola Samorządowego                   

w dniu 19 listopada br., tematem spotkania było przemijanie, zmiana pór roku oraz 

przyjaźń, dzieci wysłuchały bajkę pt. „Mój przyjaciel Kemushi” z wykorzystaniem 

teatrzyku; 

• kolejne czternaste spotkanie Dyskusyjnego Klubu Książki, działającego przy Bibliotece 

odbyło się w dniu 19 listopada.  

kolejne informacje: 

• 11 listopada 2019 r. odbył się Rajd Rowerowy z okazji upamiętnienia  

101 rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości, w rajdzie udział wzięło  

154 osób, a tytułowe 101 kilometrów przejechało 11 panów, łącznie przejechaliśmy 

prawie 5,5 tysiąca kilometrów w trakcie 604 okrążeń; 

• tego samego dnia odbyła się uroczysta msza święta z okazji odzyskania 

niepodległości, po czym wspólnie z delegacjami oraz mieszkańcami udaliśmy się pod 

pomnik Powstańców Wielkopolskich by złożyć kwiaty i znicze; 

• 29 listopada 2019 r. podpisałem Zarządzenie ogłaszające otwarty konkurs ofert na 

realizację zadań w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej,  

w ramach „Rocznego programu współpracy Gminy Zaniemyśl z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2020 rok”.  

 

informacje z zakresu Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. 

• 25 października br. spółka złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Wielkopolskiego Departament Programów Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, o przyznanie pomocy na wykonanie zadania „Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Winna, Jeziory Małe, Jeziory Wielkie, Polwica – Huby”, 

przebudowa sieci wodociągowej Luboniec, oraz zakup i montaż agregatu 

prądotwórczego do stacji uzdatniania wody w miejscowości Brzostek, koszt 

kwalifikowany całego zadania to kwota 2.922.220,79 zł.; 

• na zlecenie spółki Zakład Elektroinstalacyjny wykonał nowe przyłącze linii kablowej 

długości 850 m w celu zasilenia oczyszczalni ścieków w miejscowości Jeziory Małe, 

pozostało do wykonania demontaż stacji transformatorowej, likwidacja linii 

napowietrznej i montaż licznika energii elektrycznej, za wykonanie przedmiotu umowy 

strony ustaliły wynagrodzenie na wartość 102.300,00 zł netto, 125.829,00 zł brutto; 
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• spółka zakończyła budowę odcinka sieci wodociągowej fi 110 cm długości 310 mb                       

w ulicy Transportowej w miejscowości Łękno; 

• spółka wykonała 3 przyłącza wodociągowe i 4 przyłącza kanalizacji sanitarnej na 

zlecenie mieszkańców gminy; 

• usunięto awarie na sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łękno; 

• wymieniono 62 sztuki wodomierzy u odbiorców wody; 

• ponadto wykonywano prace porządkowe na terenie gminy Zaniemyśl, koszenie trawy, 

zbieranie liści. 

 

informacje dotyczące  mienia komunalnego: 

Wydane zarządzenia: 

• 13 listopada 2019 r. podpisałem Zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia, wykaz dotyczy wydzierżawienia, w 

drodze bezprzetargowej na czas określony do dnia 31 października 2021 r. budynków                                            

i pomieszczeń znajdujących się na Wyspie Edwarda, stawka miesięcznego czynszu 

została ustalona na kwotę 2.500,00 zł. netto plus podatek VAT; 

• w Zarządzeniu kolejnym, w tym samym dniu, 13 listopada 2019 r. ogłoszono wykaz 

nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy, wykaz dotyczy wydzierżawienia gruntu o pow. 432 m2, 

stanowiącego część działki oznaczonej nr ew. 520/3 położonej w miejscowości 

Zaniemyśl, z wykorzystaniem jako ogródek przydomowy, umowa dzierżawy zostanie 

zawarta na okres 3 lat, Uchwała Rady Gminy wyrażająca zgodę na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy została podjęta 30 września 2019 r.; 

• w kolejnym Zarządzeniu 14 listopada 2019 r. ustalono ceny nieruchomości rolnych, 

przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej, położonych w obrębie 

geodezyjnym Wyszakowo, Zarządzeniem tym zostały ustalone ceny sprzedaż 

następujących działek, wszystkiego nie będę Państwu czytać, trudno zapamiętać, 

przypomnę, że są to nieruchomości rolne i tak  

- działka o powierzchni 795 m2  - ustalona cen to kwota 6.800,00 zł., 

- działka o powierzchni 843 m2  - ustalona cena to kwota 7.150,00 zł., 

- działka o powierzchni 1.401m2 - ustalona cena to kwota 11.100,00 zł., 

- działka o powierzchni  1.539 m2 - ustalona cena to kwota 12.100,00 zł., 

- działka o powierzchni  340 m2 - ustalona cena to kwota 3.650,00 zł., 

- działka o powierzchni  576 m2 - ustalona cena to kwota 5.300,00 zł., 

- działka o powierzchni 2.272 m2 - ustalona cena to kwota 28.800,00 zł. 
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- działka o powierzchni  43 m2 - ustalona cena to kwota 690,00 zł.  

- działka o powierzchni  934m2 - ustalona cena to kwota 8.300,00zł.; 

• kolejne Zarządzenie z dnia 14 listopada 2019 r. w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej, wykaz dotyczy 

sprzedaży działek położonych w obrębie geodezyjnym Wyszakowo, z przeznaczeniem 

na cele rolne, na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych, 

wykaz obejmuje siedem działek, ceny sprzedaży przedmiotowych działek zostały 

ustalone Zarządzeniem nr 93, przed chwilą czytałem, na podstawie wartości 

określonych przez uprawnionego rzeczoznawcę majątkowego, nabywcy nieruchomości 

poniosą również koszty aktu notarialnego, Uchwały Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie 

sprzedaży przedmiotowych działek zostały podjęte na sesji w dniu 02 września 2019 r. 

oraz 28 października 2019 r.; 

• Zarządzenie z dnia 14 listopada 2019 r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonej do zbycia w drodze zamiany, wykaz dotyczy zbycia w drodze zamiany 

nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Wyszakowo, o powierzchni 1.539 m2, 

przedmiotowa nieruchomość zostanie zamieniona na działki stanowiące własność RKS 

Śnieciska, zamiana ma na celu uregulowanie stanu prawnego własności dróg gminnych, 

Uchwała Rady Gminy Zaniemyśl wyrażająca zgodę na zamianę nieruchomości została 

podjęta na sesji w dniu 02 września 2019 r.; 

• Zarządzenie nr 96 w sprawie ogłoszenia nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży                     

w drodze bezprzetargowej, wykaz dotyczy sprzedaży działki ozn. nr ew. 82/5                            

o powierzchni 934 m2  położonej w obrębie geodezyjnym Wyszakowo,                                   

z przeznaczeniem na cele rolne, na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej, cena sprzedaży została ustalona Zarządzeniem nr 93, na 

podstawie wartości określonej przez uprawnionego rzeczoznawcę majątkowego, jest to 

kwota 8.300,00 zł., nabywca nieruchomości poniesie również koszty aktu notarialnego;  

• Zarządzenie w sprawie ustalenia ceny wywoławczej do pierwszego przetargu ustnego 

ograniczonego, na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 99 m2, położonej                             

w miejscowości Zaniemyśl, ustalona cena to kwota 13.500,00 zł.; 

• Zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaż                  

w drodze przetargu ustnego ograniczonego, wykaz dotyczy sprzedaży działki                             

o powierzchni 99m2, położonej w miejscowości Zaniemyśl w terenach z wiodącą 

funkcją mieszkalną, sprzedaż nastąpi w drodze przetargu ustnego ograniczonego                       

w stosunku do właścicieli nieruchomości przyległych, cena sprzedaży wynosi 13.500,00 

zł., nabywca nieruchomości poniesie również koszty aktu notarialnego, Uchwała Rady 
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Gminy Zaniemyśl wyrażająca zgodę na sprzedaż przedmiotowej nieruchomości została 

podjęta na sesji w dniu 02 września 2019 r. 

 

wszystkie Zarządzenia i ogłoszenia są na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej, zdaje sobie sprawę, że nie jesteście Państwo w stanie wszystkiego zapamiętać co 

przed chwilą przeczytałem, 

 

• w dniu 19 listopada 2019r. podpisałem akt notarialny dotyczący sprzedaży 

nieruchomości niezabudowanej,  położonej w miejscowości Jeziory Małe obręb 

geodezyjny Łękno, ponieważ działka ta nie mogła być zagospodarowana jako odrębna 

nieruchomość, sprzedaż nastąpiła w drodze bezprzetargowej na poprawę warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej, cena nieruchomości wynosiła 12.300,00 

zł, na wniosek nabywcy została rozłożona na raty, pierwsza rata w kwocie 2.460,00 zł. 

została wpłacona przed zawarciem aktu notarialnego, pozostała kwota płatna będzie                   

w czterech ratach rocznych, w celu zabezpieczenia wierzytelności Gminy ustanowiona 

została hipoteka, Uchwała Rady Gminy Zaniemyśl wyrażająca zgodę na sprzedaż 

nieruchomości została podjęta na sesji w dniu 17 kwietnia 2019 r.;  

 

• 19 listopada 2019 r. podpisałem akt notarialny dotyczący nieodpłatnego nabycia na 

rzecz Gminy Zaniemyśl od osoby fizycznej nieruchomości oznaczonej nr ew. 132/7                   

o pow. 1.425 m2, położonej w miejscowości Lubonieczek, z przeznaczeniem pod drogę 

gminną, Uchwała Rady Gminy Zaniemyśl wyrażająca zgodę na przejęcie 

przedmiotowej nieruchomości została podjęta na sesji w dniu 03 czerwca 2019 r.;   

 

• 19 listopada 2019 r. podpisałem akt notarialny  dotyczący nabycia na rzecz Gminy 

Zaniemyśl nieruchomości o powierzchni 1,9152 ha położonej w miejscowości  

Śnieciska, stanowiącej zabytkowy park, była to umowa warunkowa, ponieważ w skład 

tej nieruchomości wchodzą grunty pod śródlądowymi wodami  stojącymi  w rozumieniu 

ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. prawo wodne, jest to staw o pow. 0,1141 ha i dlatego 

Skarbowi Państwa przysługuje prawo pierwokupu, prawo pierwokupu wykonuje 

starosta w porozumieniu z ministrem właściwym do spraw gospodarki wodnej, prawo 

pierwokupu może być wykonane w terminie miesiąca od dnia otrzymania przez starostę 

zawiadomienia o treści umowy sprzedaży, stosowne dokumenty zostały dostarczone 

Staroście Średzkiemu w dniu 19 listopada 2019 r.  
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informacje dotyczące rolnictwa 

 

• Powiatowy Lekarz Weterynarii w Środzie Wlkp. informuje  o zagrożeniu wystąpieniem 

ASF - Afrykański pomór świń, w miesiącu listopad w gminie Sława, w powicie 

wschowskim niedaleko granicy województwa wielkopolskiego, około 90 km od granicy 

powiatu średzkiego wykryto dodatni wynik  u dzika w kierunku ASF, w związku                          

z czym Powiatowy Lekarz Weterynarii apeluje do rolników o zachowanie szczególnej 

ostrożności, Afrykański pomór świń to szybko szerząca się choroba  wirusowa, na którą 

podatne są świnie oraz dziki, choroba ta nie stwarza zagrożenia dla zdrowia i życia 

ludzi, w dniu 10 grudnia br. o godz. 10:00  w Gminnym Ośrodku Kultury w Zaniemyślu 

odbędzie się spotkanie Powiatowego Lekarza Weterynarii z rolnikami naszej gminy, 

tematem będzie omówienie bieżącej sytuacji, zakazów i nakazów obowiązujących                    

w poszczególnych strefach na wypadek wystąpienia ASF, informacje o spotkaniu 

zostały przekazane sołtysom z prośbą o poinformowanie  rolników sołectwa głównie 

hodowców trzody chlewnej, informacja ta jest również zamieszczona na stronie 

internetowej naszego Urzędu Gminy, wszystkie  informacje Powiatowego Lekarza 

Weterynarii o tym zjawisku, będą na bieżąco przekazywane sołtysom oraz 

zamieszczane na naszej stronie internetowej; 

 

informacje dotyczące realizacji tegorocznego budżetu 

 

• mogę powiedzieć, na dzień dzisiejszy jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, remontowe 

itd. udało nam się wykonać wszystkie zadania budżetu Gminy na rok 2019, w piątek 

odbyły się dwa ostatnie odbiory, pierwszy odbiór to inwestycja pod nazwą  

„Budowa sieci kanalizacji sanitarnej  etap I i II wraz z przebudową sieci wodociągowej 

w miejscowości Śnieciska”, był to już piąty odbiór częściowy, ten odbiór dotyczył  

rurociągu  tłocznego o długości 240 mb, minipompowni ścieków oraz sieci 

wodociągowej z przyłączami na ul. Kwiatowej w Śnieciskach, wartość tych robót to 

kwota netto 230.629,32 zł, brutto 283.674,07 zł., w tym samym dniu, a więc w piątek  

dokonano końcowego odbioru w ramach tej inwestycji, było rzeczywiście pięć 

odbiorów częściowych, w okresie prawie 1,5 roku, pierwszy odbiór, przypomnę, to był 

04 grudnia 2018 r., kolejny odbiór 29 marca 2019 r., trzeci 18 czerwca 2019 r. i czwarty 

odbiór częściowy 10 października 2019 r., w ramach tej inwestycji wykonano: 

- 12 km 330 m kolektorów grawitacyjnych i tłocznych, 

- 1201 m sieci wodociągowej, 
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- 5 przepompowni ścieków, 

- 2 minipompownie, 

- 98 przykanalików do nieruchomości przyległych przy tych kolektorach  

wykonawcą była firma Przedsiębiorstwo Usługowo Budowlane BUDMEX z Kalisza, wartość 

brutto tych robót, całego zadania, oczywiście to są dwa budżety, to kwota 4.867.267,25 zł, a 

netto niecałe 4 miliony, gdyż VAT odliczamy, a więc generalnie to prawie 4 miliony; 

 

• budowa ul. Leśnej w Zaniemyślu 

w dniu 29 listopada 2019 r. dokonano odbioru końcowego realizowanych robót, odebrano 

wszystkie roboty, inwestycje udało nam się zakończyć, bo warunki atmosferyczne są też 

niesprzyjające, wartość tych robót brutto wynosi 243.038,66 zł.;  

 

• rozbudowa oświetlenia ulicznego w miejscowościach: 

Mądre – 1 oprawa oświetleniowa,  

Lubonieczek, ul. Jaśminowa – 3 oprawy oświetleniowe oraz budowa od podstaw na 

ul. Błękitnej i Złotej, 

Brzostek – 6 słupów oświetleniowych z oprawami,  

Wyszakowo – 1 słup oświetleniowy i 2 oprawy oświetleniowe, 

Winna - 1 słup oświetleniowy i 2 oprawy oświetleniowe, 

Śnieciska – 4 oprawy oświetleniowe 

prace, poza ulicami Błękitną i Złotą wykonała firma Enea Oświetlenie Sp. z o.o. z siedzibą                    

w Szczecinie, wartość tych wszystkich robót 81.630,92 zł, chciałbym powiedzieć, że 

większość tych wniosków to było z funduszu sołeckiego realizowane, ale musieliśmy dość 

sporą kwotę dołożyć z budżetu, tak porównawczo 35 tys. to był fundusz sołecki, 46 tys., na 

okrągło, dołożyliśmy do tych wszystkich słupów oświetleniowych i opraw z budżetu Gminy; 

 

• kolejna informacja, myślę, że niedobra dla naszych mieszkańców całej Gminy,                       

25 listopada br. Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Śremie złożyło wypowiedzenie 

umowy na realizację zadania, a więc odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, 

przypomnę, że umowa zawarta została w dniu 16 listopada 2018 r. i obowiązywać miała                       

w okresie od 01 stycznia 2019 r. do 31 grudnia 2020 r., a więc cały następny rok ta umowa 

miała obowiązywać, wartość całkowita umowy to kwota brutto 2.576.890,46 zł, niestety 

firma chce zerwać ta umowę, gdyż podwyżki, które mają miejsce, w ciągu tego roku, a nie 

wiadomo co będzie w przyszłym roku w Zakładzie Gospodarki Odpadami w Jarocinie 

zmuszają ich do wypowiedzenia tej umowy, gdyż finansowo nie są w stanie realizować, na 
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podstawie tej ryczałtowej umowy zawartej w roku ubiegłym, sytuację mamy podbramkową, 

mam nadzieję, że jutrzejsze spotkanie z Prezesem tej spółki doprowadzi do jakiegoś 

porozumienia, w tej sprawie, gdyż po analizie naszej nie jesteśmy w stanie nawet ogłosić 

nowego przetargu, żeby odpady komunalne były odbierane od mieszkańców naszej Gminy, to 

jest przetarg unijny, więc ogłoszenie, czas ogłoszenia, nie wyrobimy się w czasie, wszystko 

jest otwarte, ale niestety, Szanowni Państwo, jeżeli dojdziemy do porozumienia                                  

z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej, na pewno chodzi o pieniądze, trzeba się liczyć 

niestety z podwyżką opłaty śmieciowej, gdyż tutaj inaczej nie będziemy mogli budżetowo z tą 

sytuacją poradzić, chcę też Państwu powiedzieć na jakich warunkach ta firma podpisała                     

z nami umowę, a przypomnę, że to był 2018 rok, a wiec wówczas obowiązywało za tonę 

odpadów zmieszanych dla naszej Gminy ZGO Jarocin cena 250,00 zł netto za tonę odpadów, 

od 1 stycznia 2019 roku do 30 kwietnia 2019 roku cena ta wzrosła do 295,00 zł za tonę, od                     

1 maja 2019 roku do 31 września 2019 roku do 320,00 zł za tonę i obecna, od 1 października 

do dnia dzisiejszego za tonę odpadów zmieszanych  to jest 380,00 zł, a więc trzy podwyżki 

były w tym roku, co będzie w roku 2020 nie wiadomo, rozmawiałem z Prezesem ZGO 

Jarocin i obiecał, ze do końca pierwszego kwartału na pewno cena się nie zmieni, mam 

nadzieję, że przez cały rok, to spowodowało, ze firma – Przedsiębiorstwo Gospodarki 

Komunalnej wypowiedziała tą umowę, oczywiście z terminem trzymiesięcznym, tak jak to 

jest w umowie, zobaczymy jak rozmowy jutrzejsze się skończą, będziemy Państwa 

informować i Wysoką Radę też, bo myślę, że jak dojdziemy do jakiegoś konsensusu  

cenowego to wówczas szybciutko będziemy musieli na początku przyszłego roku 

podejmować stosowne uchwały odnośnie, niestety, opłaty śmieciowej, to wszystkich boli, 

chcę też przypomnieć, ze w ubiegłym roku, o tym czasie, Rada Gminy podejmowała uchwałę 

o opłacie śmieciowej i wówczas to była, chyba, najwyższa opłata w Powiecie Średzkim, po 

roku czasu, Szanowni Państwo, mamy najniższą, zobaczcie jak sytuacja przez rok czasu się 

zmieniła, wszystkie Gminy ogłaszały w międzyczasie, w tym roku przetargi i tam ceny 

wykonawców były dużo droższe, my jesteśmy w tej chwili, to nie jest satysfakcja, bo trzeba 

będzie myśleć znowu, przeliczać i zmieniać prawdo podobnie ceny, to tyle w tym temacie, 

niezbyt dobra, Szanowni Państwo, informacja przedświąteczna, dla Państwa tu obecnych i dla 

wszystkich mieszkańców naszej Gminy, chcę też powiedzieć przy okazji tych odpadów 

śmieciowych, że jest już nowa ustawa o gospodarce odpadami, mamy 12 miesięcy do 

września przyszłego roku, Rada Gminy ma  do uchwalenia nowy Regulamin odbioru                            

i gospodarki odpadami, niestety ona jest bardziej restrykcyjna, a więc wiąże się ona też                          

z kosztami kolejnymi, sytuacja, jeśli chodzi o odpady jest nieciekawa, dzisiaj rozmawiałem, 

Szanowni Państwo, to tak na gorąco, udało mi się połączyć z Dyrektorem GOAP-u, gdyż na 
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ustawa wniosła rejonizację odpadów, do tej pory byliśmy przypisani do Jarocina, ale                        

w związku z tym, że Jarocin podwyższa co kwartał, czy parę miesięcy ceny próbuje znaleźć 

alternatywę, a więc może w innym kierunku będziemy wozić te odpady, miałem na myśli 

spalarnię poznańską, zobaczymy, jeżeli będą atrakcyjni cenowo, będzie możliwość, gdyż                      

z tego co mi też przekazał Dyrektor, w tej chwili nie mają wolnych mocy przerobowych, musi 

Minister Środowiska wydać nowe pozwolenie na spalanie większej ilości odpadów, stacja jest 

przygotowana na to, wówczas zobaczymy, będziemy porównywać te ceny i będziemy 

podejmować, ale to nie na pewno na początku roku, ale myślę, że przy tym nowym przetargu 

na rok 2021 chociażby w jakim kierunku te odpady będą jechały, generalnie decydować 

będzie cena składowania, bo myślę, że to przekłada się na opłatę śmieciową; 

 

Referat Infrastruktury 

 

31 października pracownica Referatu Infrastruktury złożyła wypowiedzenie stosunku pracy          

w związku z czym ogłoszony został nabór na wolne stanowisko urzędnicze ds. 

zagospodarowania przestrzennego, oferty składać można było do dnia 29 listopada 2019 r., 

wpłynęły 2 oferty, one są analizowane i myślę, że w najbliższym czasie rozstrzygnę czy nabór 

będzie rozstrzygnięty czy nie będzie rozstrzygnięty, myślę, że to się ukaże niebawem na 

naszej stronie internetowej  

 

projekt budżetu na rok 2020 

 

15 listopada br. złożyłem projekt budżetu na rok 2020 w Regionalnej Izbie Obrachunkowej                 

i w biurze Rady Gminy Zaniemyśl, został już omówiony z Radą w dniu 27 listopada br., 

chciałbym powiedzieć taką rzecz, oczywiście nie będę rozwijał tego budżetu, bo to myślę, że 

nie czas w tej chwili, żeby o tym mówić, ale, Szanowni Państwo, mam porównanie, to jest 

mój osiemnasty budżet Gminy, patrząc na liczby i dane w nim zawarte, to jest najgorszy od 

siedemnastu czy osiemnastu lat, tego jeszcze nie było, żebym przestawiał budżet, w którym 

dochody budżetu Gminy są niższe od wydatków bieżących, a więc wydatki bieżące te 

wszystkie sprawy utrzymaniowe, wynagrodzenia i wszystko związane z utrzymaniem 

obiektów, te które są w Gminie, powodów jest kilka, Szanowni Państwo, przede wszystkim 

spadek dochodów z tytułu subwencji oświatowej i udziału w podatku dochodowym od osób 

fizycznych, te dwie kwoty wstępnie, oczywiście, bo myślę, że subwencja oświatowa jest 

jeszcze otwarta, dostaniemy ją ostatecznie po uchwaleniu budżetu Państwa to 432 tys. złotych 

mamy mniej, kolejna rzecz taka, która jest na razie taka nieduża ale też chcę Państwu zwrócić 
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na to uwagę, opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi, a więc szacowane wpływy 

są niższe od wydatków tych, które ponosimy, chociażby z tytułu tej umowy, która została 

wypowiedziana, to też nie zamyka nam się na „zero”, między innymi 500+, obniżka dla tych 

osób, rodzin wielodzietnych, itd., a jeszcze musimy brać pod uwagę, że niestety ale nie 

wszyscy mieszkańcy płacą, są zaległości, te kwoty są niestety coraz wyższe, oczywiście 

Komornik ściąga, ale to też się w budżecie, powiedzmy, nie bilansuje, kolejna ważna rzecz, 

komunikacja podmiejską, Szanowni Państwo! tutaj wzrost z roku do roku, a więc w stosunku 

do tego roku, wzrost kosztów tej komunikacji 52% kwotowo to 267 tys. musimy w przyszłym 

roku wyłożyć więcej, wstępnie oczywiście, bo jeszcze mogą te wozokilometry zdrożeć                     

w tych przedsiębiorstwach, które realizują te usługi, to co najbardziej nasz budżet dobija, 

oświata, to muszę powiedzieć, budżet oświaty planowany w stosunku do tego, który mamy, 

kończymy w tym roku, jest wyższy w wydatkach o 901 tys. złotych, a  subwencja oświatowa 

niższa, te pozycje myślę, że generalnie, oczywiście można by wymieniać te drobniejsze 

kwoty, spowodowało, że ten budżet, ten projekt budżetu, jeszcze przez Radę nieuchwalony 

jest taki, a nie inny, dochody bieżące, a wydatki bieżące, jesteśmy na minusie 95 tys. złotych, 

a więc  na wszystko to co  funkcjonuje w gminie,  utrzymaniowe sprawy itd. mamy dochody 

niższe niż potrzebujemy, chociaż już w części wydatki bieżące zostały obniżone gdyż pewnie, 

gdyby były wyższe od zakładanych w poszczególnych referatach czy jednostkach nie wiem, 

czy Regionalna Izba Obrachunkowa by nam przyjęła, to tyle Szanowni Państwo, jeżeli chodzi 

o moje informacje, dziękuję bardzo  

 

Radny Tomasz Grabowski,  mam pytanie do Pana Wójta,  Panie Wójcie to jest spotkanie                 

z prezesem Gospodarki Komunalnej w Śremie a propos wypowiedzianej umowy, czy mamy 

jakąkolwiek inną alternatywę, czy jedzie Pan tylko po to, żeby przyjąć ich stawki 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, na tą chwilę w żadnej alternatywy nie mamy, ale prosiłbym, 

Panie Radny, żeby to nie szło publicznie, żeby Pan Prezes nie słyszał i pewnych rzeczy nie 

będę dogadywał, i mówił, bo słuchajcie, ta sesja, wiecie potem może być inaczej, ja też 

umawiając się, Pan Prezes przyjeżdża do mnie, a nie ja jadę do Śremu, on przyjedzie                          

z jakimiś propozycjami pewnie ja będę miał jakieś propozycje, i może się spotkamy, ale o 

szczegółach nie chciałbym mówić na jakie wartości itd.,  tutaj przeliczenia trwają, gdyż to 

myślą, że lepiej tego nie upubliczniać taką mam propozycję 
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Przewodniczący Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie może teraz ja, było 

przeniesienie w Zarządzeniu 10 złotych na opłatę tutaj na audyt czy za prom, czy to znaczy, 

że ten prom mam już wszystkie pozwolenia 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak nasz prom na wyspę na wszystkie pozwolenia, wszystkie 

dokumenty, a już nie pamiętam czy na trzy, czy na cztery lata,  wszystkie dokumenty mamy  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, no to sukces, trzeba powiedzieć, że 

chyba wszyscy się cieszymy, że ten prom już legalnie będzie, można powiedzieć bezpiecznie, 

przecież te certyfikaty to dla bezpieczeństwa przewożonych osób i przewożonych ładunków 

są potrzebne, druga rzecz, mówił Pan o umowie dzierżawy na okres 3 lat,  w Opinii Rady 

było 2 lata, ale tutaj Radna Gomułkiewicz sprawdziła, że w Zarządzeniu jest do 31.10.2021 

roku zawarta umowa, czyli na 2 lata, rozumiem, że to tylko pomyłka, jeżeli chodzi o lata i 

była to zgodnie z Opinią Rady Gminy Zaniemyśl, trzecia rzecz  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, przepraszam bardzo, mówimy o wyspie tak, tak na 2 lata, a ja  

powiedziałem na 3 to przepraszam tyle tych informacji było, że 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justynę Dąbrowska, w Zarządzeniu Pana jest do 31.10.2021 

roku 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jeszcze chcę Państwu powiedzieć, że umowa dzierżawy nie 

jest jeszcze do tej pory podpisana i mam nadzieję, że ten tydzień, a najpóźniej w przyszłym 

tygodniu tą umowę dzierżawy podpiszemy, gdyż niestety czekamy na koszt, który jak byłem 

na rozmowach z Panią Kierownik itd., ale na piśmie chciałaby, żeby nam odpowiedzieli na 

swoją pozytywną opinię wyraził na temat tej umowy, dlatego też jeszcze umowa dzierżawy, 

oczywiście między stronami jest już uzgodniona treść, nie jest jeszcze uzgodniona, nie mamy 

pisemka, mam pierwsze w tygodniu przejdzie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowska, rozumiem, że to jest nowa umowa, nie 

kontynuacja tej starej  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak, nie kontynuacja, bo ta stara, do maja była 2021 roku 

 



18 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowska, już jest nasza umowa między Gminą Zaniemyśl 

a MAX Restauracje 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak,  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowska, tak, bez pośredników i bez żadnych innych 

podmiotów trzecich, jeszcze jedna rzecz mówił Pan o akcji „Dzieciaki do rakiet”, możemy się 

pochwalić, nasza Szkoła zaniemyska, mamy to, tak, jesteśmy laureatami tego konkursu, nasza 

Szkoła dostanie sprzęt i szkolenie będzie dla nauczycieli, tak, żeby mogły grać w tenisa, 

rozwijać się fizycznie i chciałabym w imieniu rodziców bardzo serdecznie wszystkim 

podziękować, którzy „klikali” ponad 9 tysięcy, bo 9.032 głosy oddane w tym konkursie na 

naszą Szkołę jest to naprawdę świetny wynik i chciałabym w imieniu rodziców bardzo 

serdecznie podziękować każdemu, który „kliknął” na Szkołę w Zaniemyślu  

 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Interpelacji i zapytań nie złożono. 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Na XIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl dnia 28 października 2019 r. nie zgłoszono interpelacji. 

 

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                   

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Zaniemyśl na rok 2020 

przedstawiła Pani Mariola Jeż – Nowak, członek Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję, ja tylko chciałam zwrócić uwagę 

naszym Państwu Sołtysom, że w tej uchwale, w Programie, który za chwilę pewnie 

przyjmiemy, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wnioskuje                       

o zmianą limitów zezwoleń na sprzedaż alkoholu w naszej Gminie, ja nie będę powtarzała 

wszystkich argumentów, które są w tym Programie zawarte mam nadzieję, że Państwo się z 

tym zapoznają, a zwracam na to uwagę, ponieważ gdyby doszło do wykonania procedury 

zmiany tych limitów to właśnie Sołectwa są zaangażowane, jest potrzebna ich opinia 

jednostki pomocniczej, dlatego tutaj mówię to Państwu Sołtysom, że właśnie taki wniosek 
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został zawartych, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych została 

powołana przez naszego Wójta po to, żeby inicjować działania związane, zadania własne 

gminy, które są wskazane ustawie o wychowaniu w trzeźwości, więc nie można tego wniosku 

ignorować, tak mi się wydaje, i też no może pierwsze skojarzenie, kiedy słyszymy                              

o Gminnym Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych to wydaje się, że jest to 

Program, który jest skierowany z pomocą osobom dotkniętych chorobą alkoholową, ale jest 

to, jednak program profilaktyczny, więc on w pewnym sensie dotyczy każdego z nas, dlatego 

mam nadzieję, że wrócimy do tego wniosku zawartego w tym Programie 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla 

Gminy Zaniemyśl na rok 2020 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/113/2019 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej                          

w Zaniemyślu  Sp. z o.o., ul. Sosnowa 4, 63-020 Zaniemyśl na lata 2018 - 2021” 

przedstawiła Pani Marta Tomys, Sekretarz Gminy 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo wiecie, że, Wysoka Rada to usłyszała ode 

mnie, jak Państwo wiecie, mieszkańcy wiedzą, na terenie Gminy powołaliśmy spółkę – 

Zakład Gospodarki Komunalnej i trzeba to powiedzieć, Szanowni Państwo, że ta nasza spółka 

będzie realizowała wszystkie zadania inwestycyjne z zakresu gospodarki wodno-ściekowej, a 

więc to nie Gmina, ostatnia inwestycja, która była finansowana, dzisiaj o tym mówiłem, 

kanalizacja sanitarna Śniecisk, z różnych proceduralnych względów realizowaliśmy to jako 

Gmina a nie spółka, od tego czasu już wszystkie te zadania będzie realizowała spółka, 
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oczywiście jak Państwo usłyszeliście 8 mln inwestycje na najbliższe dwa czy trzy lata no to 

jest kwota przerażająca skoro nasza spółka ma przychody roczne w wysokości, bodajże,                   

3 mln 700 tys. złotych, Szanowni Państwo proszę spokojnym być ja to wszystko 

przeanalizowałem, te wszystkie kwoty w tych inwestycjach, a przed nami jeszcze kolejne, 

jeszcze parę razy większe, są do zrealizowania, oczywiście przy pomocy budżetu Gminy 

poprzez podniesienie kapitału, oczywiście nie w całości, bo jeżeli chodzi o stację SUW 

Zaniemyśl będzie pożyczka, daj „Boże”, żeby się udało, w Narodowym Funduszu  

zaciągnięta i spółka będzie ja spłacała, w części Gmina też pomorze w przyszłym roku 

podnosząc kapitał, jeżeli chodzi o kanalizację zamierzamy, jeżeli by PROW przydzielił te 

środki 63,63% inwestycji pozostałą kwotę, pozostały procent też podniesiemy z budżetu 

Gminy, kapitał, tak, żeby spółka miała wypłacalność i przede wszystkim środki finansowe, 

którymi dysponuje pozwalały jej na utrzymanie całego majątku wodno-kanalizacyjnego na 

terenie naszej Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowska, niewątpliwe jest, że te dwie inwestycje zarówno 

modernizacja SUW-u w Zaniemyślu jak i dalsza część kanalizacji to są inwestycje 

wyczekiwane, każdy chce z nas pić zdrową wodę i dobrej jakości, każdy chce mieć 

kanalizację sanitarną, aczkolwiek w przyszłym roku z budżetu Gminy zasilamy Zakład 

Komunalny – 600 tys., w 2021 – 1 mln 100 tys., tak sobie liczę, że tak czy tak zostanie po 

tych wszystkich obniżkach, tych wszystkich dotacjach, pożyczkach i tak zostanie Zakładowi 

ponad milion złotych do spłaty, Panie Wójcie, ostatnio na Komisji Pan Prezes powiedział, że 

spółka ma dobra kondycję, ale wydaje się, że to i tak cały ciężar tego wszystkiego i tak będzie 

na barkach naszych, czyli na barkach Gminy Zaniemyśl, zresztą przed chwileczką Pan 

przyznał, że będziemy ta resztę przekazywać w formie zwiększenia kapitału  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Pani Przewodnicząca, kwoty dobrze Pani wymieniła, ale 

pozostałe stwierdzenia, jest to przeliczane w ten sposób, że pożyczka, którą zaciągnie spółka 

na wiele lat będzie chociażby sobie z tego odpisu amortyzacyjnego, który wchodzi w koszty, 

spłacała, a pozostałe kwoty zamykają te dwie inwestycje, oczywiście wszystko będzie 

zależało od PROW-u czy te środki zostaną przyznane, wolałbym żeby były przyznane, 

chciałbym żebyśmy uzyskali tą kwotę, czy to spółka, czy to Gmina te 63,63% wartości netto, 

a z pozostałą kwotą sobie, myślę, że tutaj wspólnie poradzimy, spółka będzie, myślę, że,  

miała coraz wyższe przychody z działalności bieżącej i jest w stanie wygenerować takie 

środki żeby spłacać tą pożyczkę i realizować te mniejsze zadania inwestycyjne, a więc 

wodociągi, które nie może w kilometrach ale w metrach realizuje tam gdzie jest to konieczne, 

niezbędne i potrzebne 
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Głosowano w sprawie: 

uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych                                

i kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu Sp. z o.o., ul. Sosnowa 4, 

63-020 Zaniemyśl na lata 2018 - 2021” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/114/2019 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez 

Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy najmu nieruchomości przedstawiła Pani 

Barbara Cukrowska, kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

najmu nieruchomości 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/115/2019 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 
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4) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez 

Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości Pani Barbara 

Cukrowska, kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na bezprzetargowe zawarcie przez Wójta Gminy Zaniemyśl kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/116/2019 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

5) projekt uchwały w sprawie trybu udzielania, rozliczania, przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobierania, wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia dotacji dla 

publicznych i niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, 

szkół, w tym szkół podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny, 

prowadzonych na terenie gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani Marta Tomys, Sekretarz 

Gminy 

 

Głosowano w sprawie: 

trybu udzielania, rozliczania, przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania, 

wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia dotacji dla publicznych i niepublicznych 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół, w tym szkół podstawowych, w 

których zorganizowano oddział przedszkolny, prowadzonych na terenie gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/117/2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

przerwa 10 – cio minutowa 

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Brzostek na 

lata 2019-2026 przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja zanim swoja uwagę wypowiem to od razu powiem, że 

zapewne te plany odnowy, zaraz je przyjmiemy, zatwierdzimy, tak, że proszę się nie 

denerwować wiemy, że one są niezbędne jako załączniki do wniosków, dwa razy dzisiaj 

słyszeliśmy, że został złożony wniosek 25 października o dofinansowanie bardzo ważnego 

dla nas wszystkich  zadania, nie mniej jednak mam uwagę co do samego procesu uchwalania 

Planów Odnowy Miejscowości, tak jak Pani kierownik przed chwila przedstawiła on 

powinien być w pierwszej kolejności przy zebraniu wiejskim, faktycznie zebrania wiejskie się 

odbyły, natomiast odbyły się one bardzo szybko, bardzo cicho, w małym gronie tak jakby, nie 

wiem, coś wstydliwego było w tym, że chcemy uchwalić te Plany Odnowy Miejscowości, 

jakby cel był niewłaściwy, ja dowiedziałam się po fakcie, wielu moich sąsiadów również 

dowiedziało się po fakcie, zebrania wiejskie powinny być zwoływane w sposób zwyczajowo 

przyjęty, wydaje się, że takim zwyczajem do tej pory były tablice sołeckie i wsparcie ze 

strony Urzędu Gminy Zaniemyśl poprzez publikację na stronie internetowej, takich ogłoszeń 

nie było, na tablicach niektórych były, sprawdziłam, nie na wszystkich, w niektórych wsiach 

było to przekazywane z domu do domu, ale sami mieszkańcy mówili, że nie do wszystkich na 

czas dotarła ta wiadomość, też jeżeli były większe sołectwa, są sołectwa większe, z kilku 

miejscowości się składają to tak jakby ta informacja była rozplakatowywana wyłącznie wśród 

mieszkańców tej jednej miejscowości, której dotyczył Plan Odnowy Miejscowości, a jak 

zajrzę na samym wstępnie każdego z tego Planu mamy napisane, że zostały opracowane przy 

istotnym udziale mieszkańców poszczególnych miejscowości, nie bardzo widzę jaki był 

istotny ten wkład, nie wynika to z protokołu z zebrań wiejskich, że były jakiekolwiek uwagi 

wnoszone, jest tam zapis, że zostały omówione, te projekty,  ale też od mieszkańców którym 

udało się być na zebraniu słyszałam, że zostały omówione ale pokrótce, niektóre z tych 
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zebrań trwały pół godziny, więc no nie można się spodziewać, że jakaś żywiołowa dyskusja 

się odbywała w trakcie tej pół godziny, tak, że trochę żal, widzę to jako zmarnowaną szansę 

na to, żeby usłyszeć głos mieszkańców na to jak widzą swoją miejscowość, dzisiaj jakie są 

marzenia, bo też jest takie miejsce w tym Planie Odnowy na to, żeby wyrazić marzenia 

mieszkańców o swoich miejscowości w przyszłości i tak trochę to odbieram jako takie 

uprzedmiotowienie, sam ten Plan został potraktowany wyłącznie jako narzędzie do zdobycia 

środków z PROW, a procedura, którą ustawodawca, który wymyślił właśnie po to żeby dać 

szansę mieszkańcom wypowiedzenia chyba jako taka przykra uciążliwość została 

potraktowana i bardzo mi szkoda, że mamy sześć takich Planów, gdzie można było właśnie 

mieszkańcom umożliwić wypowiedzenie się, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że tak jak dobra praktyką było 

publikowanie na stronie Gminy Zaniemyśl zebrań sołeckich podczas wyboru Sołtysa, dobrym 

i takim w dzisiejszych czasach najlepszym środkiem przekazu jest po prostu publikowanie na 

stronie internetowej Gminy Zaniemyśl poszczególnych zebrań sołeckich, do tablicy 

informacyjnej nie wszyscy podchodzą, kurenda też ma swoje wady, a jednak informacja 

pokazana czy w BIP-ie, czy przede wszystkim w „Aktualnościach” na stronie Gminy 

Zaniemyśl powoduje, że dużo osób do niej dociera, ona jest później w mediach 

społecznościowych przetransponowywana  i dlatego więcej osób o niej wie, a przecież 

właśnie o to nam chodzi żeby to było demokratycznie i żeby ten dostęp do informacji był, tak, 

że ja bardzo proszę o uwzględnienie tej mojej prośby, że kolejne terminy zebrań sołeckich, 

żeby one były w „Aktualnościach” publikowane 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, jeszcze mi się przypomniało, z tych protokołów z zebrań 

wiejskich wynika, że właśnie frekwencja była o połowę niższa niż właśnie na zebraniach 

wyborczych czy dotyczących funduszu sołeckiego, jedynie w Winnej było tyle co zazwyczaj, 

tak więc bardzo dziękuję Panu Sołtysowi, a w innych wypadło słabo, te zebrania wiejskie nie 

są u nas zbyt popularne, a to wypadło jeszcze gorzej, a co do tego ogłaszania na stronie o tyle 

żal, że to się nie pojawiło, że dokładnie w tym samym czasie kiedy powinny, mogła by, 

koniec października, początek listopada, znalazło się miejsce na stronie internetowej  żeby 

dać informację o komercyjnym wydarzeniu jakim jest maraton fitness a zebranie wiejskie nie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, informacja o maratonie fitness, 

komercyjnej imprezie,  a o zebraniu sołeckim nic nie było napisane, tak, że bardzo prosimy                   

o uwzględnienie tej naszej prośby, o informację na stronie, krótką informację w jakiej 
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miejscowości, w jakim sołectwie i datę, i czego dotyczy zebranie sołeckie, żeby jednak na 

stronie Gminy Zaniemyśl umieszczać, nie widzę dalszych głosów w dyskusji, tak jak 

powiedziała Radna Gomułkiewicz te Plany praktycznie są identyczne, zmienia się 

miejscowość, zmieniają się jakieś zadania, opis miejscowości, te same cele, przechodzimy, 

myślę, że uchwały są znane, nie widzę zaprzeczenia, przechodzimy do głosowania  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Brzostek na lata 2019-2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/118/2019 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

7) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeziory Małe 

na lata 2019-2026 przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu 

Infrastruktury 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeziory Małe na lata 2019-2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 
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Uchwała nr XV/119/2019 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

8) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeziory 

Wielkie na lata 2019-2026 przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu 

Infrastruktury 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jeziory Wielkie na lata 2019-2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/120/2019 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

9) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Luboniec na 

lata 2019-2026 przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Luboniec na lata 2019-2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 
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Uchwała nr XV/121/2019 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

10) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Polwica-

Huby na lata 2019-2026 przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu 

Infrastruktury 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Polwica-Huby na lata 2019-2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/122/2019 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

11) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Winna na 

lata 2019-2026 przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Winna na lata 2019-2026;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 
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Uchwała nr XV/123/2019 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

12) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 

przedstawiła Pani Monika Niemier, kierownik Referatu Infrastruktury 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tak jak Pani Kierownik powiedziała, 

Rada Gminy wspólnie z samorządem Gmina Środa Wielkopolska i Powiatem Średzkim 

podjęły deklarację pomocy kolejce naszej powiatowej i to jest właśnie efekt tych naszych 

ustaleń, mam nadzieję, że dobrze posłuży kolei   

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, chciałbym dodać do tej uchwały, w tej uchwale nie jest to 

zawarte ale ja oczekuję, że Powiat Średzki poza kwota 100 tys. złotych drugie 100 tys. 

złotych wyłoży i na terenie Gminy Zaniemyśl za kwotę minimum  tych 200 tys. złotych 

nastąpią remonty torowiska czy ewentualnie remont stacji kolejowej, która u nas                               

w Zaniemyślu jest  czy innych stacji, które są po drodze na terenie Gminy, będę rozmawiał, 

jeżeli dojdzie do podpisania umów, żeby to nie było tylko kwota 100 tys. złotych ale majątek, 

infrastruktura jest Powiatu Średzkiego i drugie 50%, a więc drugą taką samą kwotę myślę, że 

Powiat z budżetu też tutaj dołoży 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na sali sesyjnej mamy naszego 

Radnego Powiatowego i będzie tutaj też pilnował interesów naszej Gminy w Powiecie 
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Radny Powiatu Średzkiego Ryszard Grześkowiak, chciałbym się odnieść odnośnie kolejki, 

w budżecie Powiatu jest zaplanowane 500 tys. złotych, tak więc wspólnie 100 tys. złotych                    

z Gminy Zaniemyśl i 200 tys. złotych z Gminy Środa, maja być przeznaczone na torowisko 

głównie, nie mniej jednak rozmawialiśmy na Komisji, że jest potrzebny sanitariat w Gminie 

Zaniemyśl, czy ma być podjęta decyzja, czy robimy sanitariat, który jest bardzo ważny, bo 

właśnie wizualnie, bo by podniósł, bo niestety aż wstyd na to patrzeć, przyjeżdżają różni 

goście, czy na torowisko, bo myślę, że będą podjęte decyzje, czy w tych 100 tysięcy robimy 

sanitariat czy całość na torowisko, tutaj od Wójta od Włodarzy zależy co będzie wtedy 

wybrane 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja chciałbym  dopowiedzieć tutaj do Pana Radnego, że tak, ja 

jestem gotowy na rozmowy tylko tych rozmów nie ma żadnych, ani pism nie ma żadnych, 

odnośnie kolejki wąskotorowej i nie tylko, bo od Pana się dzisiaj dowiedziałem, że                           

w projekcie budżetu Powiatu są środki zabezpieczone na drogi powiatowe w Gminie 

Zaniemyśl, ja od września nie mam żadnej odpowiedzi na piśmie co zamierza Powiat robić, 

jakie odcinki robić, w jaki sposób to zamierzają, tu chcę Państwu powiedzieć, że jeżeli chodzi 

o dotacje do Powiatu Średzkiego w zakresie remontów, przebudów dróg powiatowych                         

w budżecie Gminy Zaniemyśl jest zero złotych, jeżeli by takie informacje przyszły tak ja 

skierowałem pisemko, że zamierzam przeznaczyć 100 tys. złotych w projekcie budżetu na 

remonty związane z kolejką wąskotorową  to myślę, że Powiat, jeśli miał taki zamiar też 

powinien to przysłać czy ewentualnie poinformować nas, żebym też mógł przewidzieć jakieś 

środki na drogi powiatowe, Panie Radny bardzo bym prosił, żeby Pan zwrócił Zarządowi 

uwagę, że na pisemka, a takie pisemka wysyłałem, należałoby odpowiedzieć, po prostu po 

ludzku, czy mnie lubią, czy mnie nie lubią   

 

Radny Powiatu Średzkiego Ryszard Grześkowiak, Panie Wójcie na pewno się zapytam                  

i sprawę wyjaśnię 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ale myślę, że dobra współpraca między 

samorządami, zresztą tak blisko ze sobą skojarzonymi to jest podstawa, myślę, że tutaj 

wspólnie będziemy do tego dążyć, żeby ta współpraca  była jak najlepsza  

 

Uchwała nr XV/124/2019 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
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13) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na 

obszarze gminy Zaniemyśl na 2020 rok przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik 

Gminy 

Radny Tomasz Grabowski, w projekcie uchwały jest zapisane, że obniża się średnią skupu 

żyta za … na podstawie średnich cen skupu żyta z okres jedenastu kwartałów, dobrze 

rozumiem, czy jedenastu miesięcy 

 

Radca Prawny Marek Grzelak, prawidłowy zapis, proszę Państwa, wynikający wprost                    

z Obwieszczenia Prezesa  

 

Radny Tomasz Grabowski, 11 kwartałów jest brane pod uwagę w przeliczeniu cen na rok 

2020, tak? 

 

Radca Prawny Marek Grzelak, tak 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na obszarze gminy 

Zaniemyśl na 2020 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Bartłomiej 

Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Grześkowiak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/125/2019 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

14) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2019 

przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2019 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/126/2019 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

 

15) projekt uchwały uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Marciniak 

 

Uchwała nr XV/127/2019 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Powiatu Średzkiego Ryszard Grześkowiak, Pani Przewodnicząca, Panie, Panowie 

Radni, Panie Wójcie, jako podatnik chciałbym się odnieść do uchwalonego przed chwilą 
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podatku rolnego, dziwi mnie to, że podatek został podniesiony, jako też trzeba traktować 

podatek od nieruchomości  jako podatek od nieruchomości, a inne podatki od nieruchomości 

Wysoka Rada nie podwyższyła ani grosika, tu nie chodzi może o pieniądze ale o zasady, bo 

jeżeli się podwyższa jednym to dlaczego nie drugim, myślę, że będzie jakieś wyjaśnienie 

dlaczego tak się stało, bo podatek rolny został podniesiony 10%, nie jest tak mało, tu na 

pewno Państwo powiecie, że to jest od ceny żyta, cena żyta wzrosła ale nie aż tyle, dlaczego 

tak się stało, rozumiem, że budżet potrzebuje pieniądze, a nie szło tu podzielić po 5%, jestem 

tutaj sfrustrowany tym, mam takie prawo jako podatnik, jeszcze jeśli jestem przy głosie, Wójt 

wspomniał na temat trudności w budżecie, ze spięciem budżetu to są trudności w każdym 

samorządzie, w samorządzie powiatowym tak samo, budżet został po cięciach dopiero spięty, 

w oświacie brakuje 5 milionów złotych, bo poszły dwa roczniki, podwójne roczniki, a 

subwencja została obniżona,  niestety tak to jest, odnośnie co do przewidzianych inwestycji 

na terenie Powiatu z naszej Gminy przewidziana, zapisana w budżecie jest droga i chodnik                 

w Pigłowicach, z pierwszych ustaleń, Starosta stwierdził, że jak to się uda to ma być to 

zrealizowane jeszcze w tym roku, i druga,  dokumentacja na drogę w Śnieciskach w stronę 

Słupi Wielkiej, tyle co mogę powiedzieć dotyczących naszej Gminy i spraw związanych                            

z finansowaniem z budżetu Powiatu, może jakby pytania były to proszę bardzo    

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja się też podzielę swoją obserwacją to nie jest 

wyjaśnienie  ani usprawiedliwienie tylko obserwacja, że właśnie rok temu inne stawki 

podatkowe były podnoszone a podatek rolny nie, więc była odwrotna sytuacja rok temu 

Radny Powiatu Średzkiego Ryszard Grześkowiak, rozumiem, do końca mnie to też nie 

przekonuje, bo nie wiem jaka była sytuacja w cenie żyta, a oprócz tego podatek rolny jest 

praktycznie maksymalny, proszę Państwa, to jest tylko 58 złotych cena GUS-owska, a 55, 

dużo do maksymalnej nie brakuje, a niektóre ceny, podatki od nieruchomości w stosunku do 

cen podanych przez Ministra to bardzo odbiegają, tak, że ja tutaj nie neguję, Państwo 

mieliście prawo podjąć taką decyzję, a ja mam prawo jako podatnik na ten temat się 

wypowiedzieć, bo mi tu nie chodzi o pieniądze może, pieniądze też są ważne, ale o jakieś 

zasady  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, oprócz tego, że zostało to obniżone od 

maksymalnej, która była 58 złotych do ceny 55 złotych, może się odniosę, czy też Radni, to 

była propozycja Pana Wójta, Radni ją poparli, po pierwsze, tak jak tutaj Pani Radna 

powiedziała, w ubiegłym roku zostały podniesione stawki wszystkie tylko nie rolnikom, 

porównywaliśmy również stawki jakie są w innych Gminach i jesteśmy po środku, tutaj 

ościenne Gminy, jesteśmy wypośrodkowani, a poza tym jeżeli chodzi o obniżanie zawsze od 
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kwoty maksymalnej było to w granicach od 2,50 zł. do chyba do 5 złotych nawet                               

w poszczególnych latach, tak, że w ubiegłym roku było to obniżenie o 4 złote 36 gr, a w tym 

roku jest to obniżenie o 3,46 złotych i tym Rada się kierowała, tak, że jest to proporcjonalne 

praktycznie jak było w ubiegłych latach jeżeli chodzi o kwotę obniżenia od tej maksymalnej 

stawki, poza tym większość podatków, od nieruchomości, od działalności gospodarczej                    

w Powiecie Średzkim i w okolicach mieliśmy jedne z najwyższych, i dlatego nie było w tym 

roku podwyższane, stąd po prostu tym się kierowaliśmy uchwalając taki podatek    

Radny Powiatu Średzkiego Ryszard Grześkowiak, proszę Państwa, podobno mamy 

jeszcze koniunkturę w gospodarstwie, więc nie wiem czy Państwo podwyższą na przyszły rok 

jak może tej koniunktury już nie być, więc tutaj jest aż dziwne, bo przy koniunkturze się 

podatki zawsze powinny się wyrównywać, a przy dekoniunkturze wtedy trzeba utrzymywać 

albo obniżać, tyle w tym temacie, dziękuję 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, pozwólcie, że ja się odniosłem do 

jednego zagadnienia, które Pan Radny Ryszard Grześkowiak przedstawił, odnośnie 

problemów budżetowych, to, że taka sytuacja jest w samorządach myślę, że w całej Polsce,  

to część i Pan,  i ja,  i myślę, że Rada też wie, ale ja myślę, że tu też trzeba  tu obecnym na tej 

sali i mieszkańcom powiedzieć, że tak odbierałem do tej pory, że Gmina Zaniemyśl to jest 

oaza bogactwa, na wszystko jest, tylko Wójt nie chce robić i na wszystko musi nam 

wystarczyć i na takie hasłowe rzeczy, i na takie konkretne rzeczy, dlatego też przedstawiłem 

projekt budżetu, częściowo jak to wygląda, nie chcąc straszyć tylko chciałem, żeby tu obecni 

na sali i mieszkańcy, którzy będą oglądali tą sesję też uzmysłowili sobie, że na wszystko                 

w Gminie Zaniemyśl nigdy nie starczało i nigdy nie będzie wystarczało na wszystko, ale rok 

do roku sytuacja diametralnie się zmienia na niekorzystnie, że dochody nam strasznie przez 

pewne decyzje rządu, ustawy sejmowe itd. spadają, a jednocześnie wydatki bieżące, które 

musimy realizować, znacznie rosną i tylko o to mi chodziło, bo nikt, ani Pan, ani Państwo tu 

obecni mi nie pomoże, żeby zrealizować ten trudny projekt budżetu, o ile oczywiście Rada 

przyjmie itd. w roku 2020, będziemy musieli sobie radzić, że niezależnie od pokrycia 

wszystkich wydatków bieżących i jeszcze inwestycje realizować, może nie w takim dużym 

zakresie kilkudziesięciu w tym roku, w mniejszym zakresie, ale będziemy w dalszym ciągu, 

Gmina będzie się rozwijała, dziękuję 

Arkadiusz Kloc,  chciałem poruszyć temat bezpieczeństwa w Gminie, chodzi mi o to, żeby 

Gmina wzięła przykład z miejscowości Prusinowo,  które zorganizowała sobie inteligentną 

sygnalizację świetlna, w Gminie Zaniemyśl są dwa takie punkty krytyczne, gdzie jest to 

prostu konieczne, mianowicie tutaj przy „Biedronce”, na wjeździe od Środy i jeszcze na 
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wjeździe do Łękna przy „Delikatesach Centrum”, te przejścia dla pieszych są tak słabo 

oświetlone, że nie widać, czy ktoś stoi na ulicy i chce przejść przez ulicę, ostatnio byłem 

świadkiem kilku takich sytuacji, gdzie kierowca nawet nie zwolnił, a osoby stały na chodniku, 

nie wiem jaki jest koszt tego wszystkiego, może to nie być tania inwestycja, prosiłbym                       

o podejście do tego bardzo poważnie, bo bezpieczeństwo mieszkańców jest najważniejsze, a 

druga kwestia chciałem zapytać, na osiedlu, na którym mieszkam jak sam uregulowane 

światła, które zapalają się na ulicy, czy są regulowane zegarowo, czy zmierzchowa, bo 

wyłączają się o 5 - 6 rano, gdzie teraz jest jeszcze ciemno i włączają się dosyć późno szybko 

robi się ciemno 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jeśli chodzi o inteligentną sygnalizację 

to myślę, że już nieraz były podejmowane próby instalacji ale myślę, że Pani kierownik albo 

Pan Wójt ma  informacje  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jeżeli chodzi o Łękno, to myślę, że Państwo tutaj 

zainteresowani wszyscy wiecie, że jest to droga powiatowa i taki wniosek poszedł do 

Powiatu, odpowiedź, Pani kierownik, była negatywna na tą chwilę, ponowimy, żeby takie 

inteligentne chociażby światła na przejściu dla pieszych założyli, może w końcu się 

doczekamy, jeżeli chodzi o „Biedronkę” czy „Lewiatan” droga jest drogą wojewódzką, a więc 

zarządca tej drogi powinien tutaj ewentualnie coś zrobić, chcę powiedzieć, że w tym roku 

żeśmy niezależnie od tego, że jest to droga wojewódzka itd. doświetlili i to znacznie to 

skrzyżowanie, żeby tam rzeczywiście pieszy przechodzący przez przejścia dla pieszych,                 

w tym obrębie skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą gminną czy powiatową, był 

widoczny, założyliśmy na jednym słupie trzy oprawy LED i myślę, że to się trochę zmieniło, 

ja nie twierdzę, że w stu procentach to gwarantuje bezpieczeństwo, wszystko zależy od 

kierowców, na tym odcinku jest 40 – ści, przypomnę, kilometrów na godzinę, pojazd 

przejeżdżający na tym skrzyżowaniu powinien jechać z ta prędkością tak samo jak w Łęknie, 

sprawa jest otwarta, Zarządcy dróg oni powinni zacząć o tym myśleć, dopowiem, że na 

odcinku od ulicy Średzkiej, a więc od Urzędu, w kierunku właśnie tego skrzyżowania do 

„Lewiatana” też zawnioskowałem, w tym roku, o budowę dodatkowego przejścia dla 

pieszych, do Zarządu Dróg Wojewódzkich, był tutaj zastępca dyrektora, któremu pokazałem 

gdzie, w którym miejscu było to przejście, moim zdaniem jest niezbędne dla naszych 

mieszkańców, bo jedno przejście mamy na wysokości Urzędu, a kolejne przejście jest na 

krzyżówce przy „Lewiatanie” i po drodze, myślę, że tym bardziej, że wybudowaliśmy ulicę 

Akacjową, Średzką dobrze by było w okolicy tych skrzyżowań z Armią Krajową też zrobić,              

i tu mamy obietnicę, że będzie, tylko mamy to przejście dla pieszych, jeżeli powiedział mi 
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dyrektor, że jeżeli się uda to w tym roku, ale myślę, że już się nie uda, to były rozmowy 

bodajże w miesiącu maju, w pierwszej połowie roku, ale będziemy dzwonić, pytać kiedy to 

przejście powstanie, bo uważam, że ono jest niezbędne, to tyle co mogę powiedzieć w tym 

temacie, a jeszcze tak dla informacji do Pana poprzednich wolnych głosów i wniosków, 

przypominam sobie Pana zapytania, tak w projekcie budżetu jest wykonanie dokumentacji 

tych dwóch ulic, których tutaj Pan na sesji się domagał w imieniu mieszkańców tam 

mieszkających, na razie dokumentacja 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, problem tych dwóch przejść był już tutaj poruszany, 

wszyscy dostrzegamy, że one są niebezpieczne, Radni Powiatowi sygnalizują wsparcie, co do 

przejścia w Prusinowie mogę powiedzieć, że jak tylko się pojawiło to się zainteresowałam, bo 

sobie pomyślałam, że taka Gmina jak Kórnik, która ma jednak nieporównywalnie z naszym 

budżetem  być może zrobiła to sama, pomimo, że jest to droga powiatowa, ale nie nawet tam 

w Gminie Kórnik robią to wspólnie z Powiatem  

Arkadiusz Kloc,  naprawdę ta sygnalizacja przydałaby się, cały czas jest czerwone światło 

dopiero jak samochód podjeżdża to ona się zmienia, w Łęknie nie widać czy ktoś  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, pozostaje nam pewnie tylko, my jako 

Radni i Pan Wójt będziemy pisać kolejne wnioski o zamontowanie tych inteligentnych 

przejść na naszych drogach, myślę, że każdy z Radnych napisze osobno, jak wpłynie 

piętnaście, tutaj z Urzędu Gminy, szesnaście, to jednak to już robi jakąś liczbę, więc myślę, że 

to jest też dobry pomysł, żeby jedno pismo składać do szuflady, jak będzie więcej to jest już 

coś 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, ja myślę, żeby mieszkańcy zebrali podpisy niezależnie od 

mojego pisma i może ilość podpisów na zarządcy zrobi jakieś wrażenie i wtedy do tematu 

podejdą, bo zauważyłem, że jak ja tak notorycznie piszę to myślą, ach niech Wójt sobie pisze, 

ale jak mieszkańcy złożą pisemko czy Sołtys podpisze w imieniu mieszkańców takie 

pisemko, taki apel, to może będzie bardziej zauważalne i szybciej będzie zrealizowane 

Kierownik Referatu Infrastruktury Monika Niemier, jeżeli chodzi o przejście dla pieszych 

i sygnalizacje świetlną przy „Lewiatanie” to stanowisko dyrektora WZDW jest jasne, że 

odchodzą od inteligentnych sygnalizacji świetlnych, ponieważ pomontowali w Śremie, 

praktycznie na każdym przejściu dla pieszych, i w tej chwili samochody przejeżdżają na 

Czerwonym świetle, nie zdaje to egzaminu i odchodzą zupełnie od inteligentnych 

sygnalizacji, jeżeli chodzi o przejście przy „Delikatesach Centrum” jestem w trakcie 
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rozmowy z ENE-ą o zamontowanie dłuższego wysięgnika, żeby mocniej doświetlić, Powiat 

też nie jest za tym, żeby to przejście osygnalizować, po ostatnich rozmowach stwierdzili, że 

montują oznakowania z rażącym pomarańczowym, żeby było większe oznakowanie przejścia 

dla pieszych i stwierdzili, że to w zupełności wystarczy 

Sołtys Sołectwa Jeziory Małe Piotr Walkowiak, jeśli chodzi o oświetlenie, na ostatnim 

zebraniu padła ta propozycja, którą Pani Monika potwierdziła, że w Kórniku wszystkie 

przejścia są doświetlone w ten sposób, że jest chociaż lampa, jest w pobliżu wysięgnik, jest 

światło padające na pasy i tak samo nie chodziłoby o jedno przejście tak samo drugie, jeżeli 

jest taka możliwość takiej lampy zamontowanej na wysięgniku to jest koszt na pewno o wiele 

tańszy jak ta sygnalizacja inteligentna jaka jest w Prusinowie, a czekać za taka sygnalizacją 

można czekać latami, a tu można zrobić to niedużym może kosztem, a można zrobić to w 

szybciej, to jest jedna, dwa, odnośnie tych zebrań, które Pani Radna poruszyła, na zebrania 

przyszli tylko ci co byli zainteresowani, bo dotyczyły, ta Odnowa Wsi, dotyczyła praktycznie 

kanalizacji, dlatego jak Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na Winnej było bardzo duże 

zainteresowanie, bo jest zainteresowana cała, a w takim przykładowo Jeziory Wielkie jest 

jedna osoba zainteresowana, w Jeziorach Małych to tylko Huby praktycznie były 

zainteresowane, jeszcze nie były wszystkie, ja jak takie zebrania były o fundusz sołecki to 

stosowałem takie coś, że każdemu faktycznie rzecz biorąc albo na klatkach schodowych  po 

blokach była informacja albo dostawali informacje do skrzynki i było tak, że na tych, 

odnośnie funduszu sołeckiego zebraniach, było raptem quorum, które powinno być żeby 

uchwalić ten Program, a każdy dostał praktycznie wiadomość, tutaj nie ma co rozdrabniać, że 

było mało zainteresowanych ludzi jak dotyczyło kanalizacji 

Sołtys Sołectwa Mądre Cecylia Nowak, chciałam zapytać czy w przyszłym roku będą jakieś 

pieniążki na likwidacje eternitu, azbestu, bo jak mi wiadomo w ochronie środowiska                          

w Środzie, Pani kierownik mówiła, że Gmina Zaniemyśl w ogóle nie jest ujęta w Programie 

co będą mieli usuwania azbestu, mam pytanie czy z Urzędu będą i mam druga taka prośbę, u 

nas przy cmentarzu, przy Kościele były pasy żeby można było z parkingu przejść na drugą 

stronę już teraz całkiem są zniszczone i nie ma tego przejścia, czy jest możliwość żeby to 

odświeżyć  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jeżeli chodzi o azbest to rzeczywiście nie tylko Gmina 

Zaniemyśl Pani Sołtys ale wszystkie Gminy w Powiecie Średzkim, Powiat nie będzie tego 

realizował tylko Gminy samodzielnie, ja chyba o tym informowałem, że myśmy złożyli 

wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o pomoc w tym zakresie, jak 

tylko dostaniemy informacje, że tak dostaniemy pieniądze, oczywiście częściowo będziemy 
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musieli dołożyć z budżetu Gminy, będziemy to upubliczniać, składanie wniosków o usuwanie 

azbestu, tak więc sprawa jest otwarta, jeżeli tylko te informacje przyjdą, myślę, że w nowym 

roku powinny informacje przyjść i zaraz będziemy te wnioski przyjmować, dla tych, którzy 

chcą w roku 2020 usuwać azbest, oczywiście każdy sobie zdaje sprawę, że musi mieć nowe 

pokrycie ze swoich pieniędzy, bo to nie jest dotowane, jeżeli chodzi o pasy przy Kościele, 

wiadomo Pani Sołtys powinna Pani wiedzieć, droga powiatowa, pewnie, że ktoś może 

wymalować, zwrócimy się o wymalowanie tych pasów do Powiatu, tak jak na innych 

odcinkach dróg powiatowych, gdzie te pasy były, m.in. też w Śnieciskach po położeniu 

dywanika asfaltowego, myślę, że to wiosną dopiero, jak będzie pogoda, zima się nie maluje, 

też, żeby te niezbędne pasy, przejścia dla pieszych były wymalowane 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, proszę Radnych o pozostanie po sesji 

mamy jedną pilną sprawę, może dwie, do omówienia 

10. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, zamykam XV sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl. 
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